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This document gives a summary of the French oceanographic cruises undertaken in 2007. Presented as a synopsis, it
replaces the traditional "Compendium of French oceanographic cruises" that was published yearly until 2007. The
Compendium presented a report from each cruise and constituted a voluminous document of more than 200 pages, but
nevertheless non-exhaustive because the data is continuously updated. In its new form, the summary describes in
detail SISMER's role in archiving cruise reports and oceanographic data. It presents a global vision of the research
vessels that comprise the French oceanographic fleet and their utilisation. It also allows for interactive access to cruise
reports through the Internet via the Nautilus portal (http://www.ifremer.fr/sismer/index_FR.htm). This summary was
carried out by Ifremer, and in particular by SISMER, which is in charge of managing cruise data and reports., Ce
document présente un bilan des campagnes océanographiques françaises réalisées en 2007. Il remplace sous une
forme plus synthétique le traditionnel 'Recueil des campagnes océanographiques françaises', publié jusqu'en 2007, qui

présentait l'ensemble des fiches des campagnes et constituait un document volumineux de plus de 200 pages mais qui ne pouvait être exhaustif
du fait de la remise à jour continue des informations. Ce nouveau document décrit en détail le rôle du SISMER en matière d'archivage de
l'information campagne et des données océanographiques. Il présente une vision globale des navires composant la flotte océanographique
française et leur utilisation et permet un accès dynamique à l'information des campagnes par l'intermédiaire du portail Web Nautilus
(http://www.ifremer.fr/sismer/index_FR.htm). Ce bilan a été réalisé par l'IFREMER, et notamment par le SISMER qui a la responsabilité de gérer
l'information campagnes et les résumés des campagnes.
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